

## LETTER NUMBER 345

1 1845-05-06  
2 Monsieur Bonaventure, Professeur à l'Institution des Joséphites, Rue de Diest, Louvain

Loués st. J. M. J.

Monsieur Bruno vient d'arriver chez moi. D'après l'exposé qu'il me fait de la maison de Louvain, je vous adresse quelques mots, mon cher Bonaventure, pour vous dire de garder Mr Edmond, et de lui faire continuer à aider Mr Camille jusqu'à nouvel ordre. Lorsque le rév. Vicaire sera arrivé, il jugera de l'utilité de la présence de Mr Edmond et il décidera en conséquence, du moment du départ.

Je compte avoir, sous peu, le plaisir de vous aller voir. En attendant je vous recommande de mettre tous vos soins à garder le troupeau qui vous est provisoirement confié, et dans ces soins, je comprends ce que demande de vous, la belle époque du mois de Marie.

Votre toujours dévoué Père en J. C.

Gand 6 du mois de Marie 1845

C. G. Van Crombrughe

6 May 1845

To Mr Bonaventure, teacher at the Josephite Institution, Rue de Diest, Louvain.

Praised be Jesus, Mary and Joseph

Mr Bruno<sup>1</sup> has just arrived here. After the exposé he has given me concerning the Louvain house I am sending you a few words, my dear Bonaventure, to tell you to keep Mr Edmond<sup>2</sup> and to have him continue to help Mr Camille<sup>3</sup> until further orders. When the Reverend Vicar arrives he will decide whether Mr Edmond's presence is useful and will thus decide when he is to leave.

I hope shortly to have the pleasure of seeing you. In the meantime I recommend that you put all your efforts into looking after the flock which is provisionally entrusted to you, and in your care I understand what this fine season of the month of Mary demands from you.

Ghent, 6<sup>th</sup> of the month of Mary 1845

C.G. Van Crombrughe

---

<sup>1</sup> Mr Bruno Willemijns [48]

<sup>2</sup> Mr Edmond Lezé [137]

<sup>3</sup> Mr Camille Masselis [67]